
Ordinært repræsentantskabsmøde i Digelaget Vejlby Fed 6.marts 2025 i Risskov Kirkes Sognegård 

 

S i d e  1 | 5 

Digelaget Vejlby 

Refe ra t  
 
 
Refe ren t :  N ie ls  Krag Pr in tz  
 
Følgende deltog i mødet: Erik Holk Poulsen, Steffen Bornhøft, Sverre Nielsen, Niels Krag 

Printz, Nils Bundgaard, Flemming Larsen, Ole Blegvad, Pernille Salling Holm, Karin Geday, 

Peter Duch-Svenson, Jesper Kanstrup (Themsvej), Poul Krarup Jensen (L.P. Bechs Vej), 

Niels Enevoldsen (Casper Møllers Vej), Øjvind Serup, Mogens Rottbøll, Pernille Bech, Henrik 

Søndergård Jensen, Kristoffer Bundgaard (Klydevej), Pia Flindt Christensen. 

 

DAGSORDEN:  

1 Valg af dirigent  

2 Formandens beretning  

3 Fremlæggelse af årsrapporten til godkendelse  

4 Forslag til kontingent og godkendelse af budget for det efterfølgende år  

5 Valg af bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter  

6 Valg af revisor og revisorsuppleant  

7 Indkomne forslag  

8 Eventuelt  

 

Ad.1. Valg af dirigent 

Formanden bød kort velkommen, og på bestyrelsens vegne forslog han Nils Bundgaard som 

dirigent, og som blev valgt af forsamlingen.  

Dirigenten kunne konstatere, at det ordinære repræsentantskabs møde var rettidigt og 

korrekt indkaldt i henhold til vedtægternes § 11. Samtidig kunne han konstatere, at der var 

668 repræsenterende stemmer af 948 mulige, hvorved forsamlingen var beslutningsdygtig i 

henhold til vedtægterne.  

Der var traditionen tro en kort præsentation af deltagerne på mødet.  

 

Ad.2. Formandens beretning  

Formanden gennemgik, hvad der var sket siden sidste repræsentantskabsmøde, herunder 

samlede op omkring de aktuelle udfordringer og emner og opgaver, som digelaget arbejder 

med nu, og som vi står overfor fremadrettet. Formandens beretning i form af præsentation er 

vedlagt som bilag til referatet. Gennemgangen omfattende følgende 5 områder, som er 

bestyrelsens hovedansvarsområder.   

 

1. At der løbende føres kontrol med diget 

• Første besigtigelse 10/6-2024 

• Anden besigtigelse 13/10 - 2024 

2. At vi til enhver tid har et dige, der kan modstå en 100 års-hændelse 
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3. At der er en beredskabsplan, der iværksættes ved kritisk stormflod 

4. At den langsigtede sikring af kysten aktivt overvåges og vurderes, og at der rettidigt 

iværksættes nødvendig forbedring  

5. At tiltag ved ovenstående foretages under hensyntagen til, at sikre naturbevarelse og 

rekreativ brug af kyst og strand.  

 

Der var følgende bemærkninger og spørgsmål til formandens beretning: 

 

Hvilke behov er der for langsigtet klimatilpasning, her gennemgik Niels Krag Printz det 

arbejder der foregår i Arbejdsgruppen for klimatilpasning i Risskov. Desuden motiverede 

formanden igen repræsentanter til, at melde sig til en arbejdsgruppe i digelaget, som vil 

arbejde med muligheder for fremtidig løsningen for kystsikring, som indspil til Aarhus 

Kommunes klimatilpasningsarbejde.   

 

Der var spørgsmål til, om sandfordring virker. Her redegjorde Erik Holk Poulsen for, at 

sandfordring vurderes til at have en positiv effekt baseret på de løbende dige tilsyn / 

rapporter samt tilbagemeldinger fra borgere, der løbende følger strandens udvikling. 

 

Der var en diskussion af, om der er evidens for, at molslinjens bølger påvirker stranden. Her 

fremhævede Nils Bundgaard, at bølgerne fra Molslinjen er både høje og dybe, og at en 

rapport konkludere, at bølgerne kan flytte sandet. 

 

Der var et ønske fra L.P. Becks Vej om at få foretaget en boreprøve ved vejens dige, da 

repræsentanten for vejen følte sig usikker på kvaliteten af diget.  

 

En diskussion foregik om, hvad der er hård og blød kystsikring. Ole Blegvad fremhævede, at 

vi nu har en unik mulighed for at betragte påvirkningen af henholdsvis en hård og blød 

kystsikring, da der nu er etableret to forskellige løsninger på strækningen fra Bellevue til 

Strandvænget.  

 

Ole Blegvad fremhævede desuden, at det er vigtigt at vi fastholder et økonomisk beredskab, 

så vi har mulighed for også at kunne understøtte større projekteringer og projekter i de 

kommende år- 

 

Formandens beretningen blev herefter godkendt. 

 

Ad.3. Fremlæggelse af årsrapporten til godkendelse 

Kassereren Sverre Nielsen fremlagde den fremsendte årsrapport for 2024 

Der var følgende bemærkninger og spørgsmål til årsrapporten: 

Uddybning af omkostninger til projektering. Her blev det forklaret, at omkostningerne kommer 

fra analyse, forarbejde og projektering i forbindelse med de gennemførte dige reparationer 
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og forstærkninger, der er blevet lavet ved Platanvej - Rønnevej samt det planlagte arbejde 

på stykket fra Lindevangsvej mod Bellevue, men hvor der blev valgt en anden løsning. Når 

der skal laves forbedringer / forstærkninger af diget, der kræver godkendelse fra kommunen, 

er det nødvendigt at anvende ekstern ekspertise fra rådgivende ingeniørfirmaer for at sikre 

dokumentation, beskrivelser mm.   

Desuden blev der spurgt ind til omkostninger i forhold til det afholdt informationsmøde, som i 

øvrigt blev betragtet som et godt initiativ. I forbindelse med det afholdte informationsmøde 

var der også brugt omkostninger på at få forskellige specialisters vurdering af kystudviklingen 

og styrken af diget ud fra gennemførte boreprøver. 

Fra L.P.Becksvejs repræsentant, Poul Krarup Jensen, var der en opfordring til at få 

egenkapitalen forrentet, hvis muligt ved at få rente på bankkontoen. 

 

Årsrapporten for 2024 blev herefter godkendt. 

 

Ad.4. Forslag til kontingent og godkendelse af budget for 2025 

Kasserer Sverre Nielsen fremlagde det fremsendte budgetudkast for 2025, som er 

udarbejdet efter en forudsætning om et uændret kontingent på kr. 150 pr. parcel.  

 

Dirigenten forslog, at det indkomne forslag angående kontingent nedsættelse, blev behandlet 

sammen med punkt 4, Budget og kontingent, og ikke under punkt 7, hvilket der var 

opbakning til blandt repræsentantskabet.  

Øyvind Serup fremlagde forslaget om nedsættelse af kontingent, idet der henvises til det 

fremsendte forslag, som også indeholdt en motivation for nedsættelsen af kontingentet.  

Formanden fremlagde bestyrelsens motivation for at fastholde nuværende kontingent niveau, 

da der forventes en del ekstra omkostninger i den kommende tid, dels i forbindelse med 

potentielt projekteringsarbejde i forhold til forestående forbedringer ved Strandvænget, dels 

til understøttelse af undersøgelser i forhold til fremtidige løsninger at kystsikring. Her 

fremhævede formanden også, at Aarhus kommune ikke har indikeret en villighed til at betale 

for sådant arbejde.  

Ole Blegvad fremhævede igen vigtigheden af, at bevare økonomisk handlefrihed, ved at 

opretholde en reserve på 1 million DKK, herunder både til de forskellige projekterings- og 

rådgivningsopgaver og dels i forbindelse med akutte behov for forstærkning i forbindelse 

med højvandssituationer. Dette skal også ses i sammenhæng med forventet øget pres på 

klimatilpasninger.  

Herefter blev der stemt om det indkomne forslag om at nedsætte kontingentet. Der var 2 

stemmer for og resten imod, så forslaget blev afvist.   

Fra L.P.Becksvejs repræsentant, Poul Krarup Jensen, var et ønske om at kunne 

sammenligne årsregnskab og budget på tværs af årene på et ark.  

 

Budgetudkast for 2026 inklusive kontingent blev herefter godkendt. 
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Ad.5. Valg af bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter, jf. vedtægternes § 11, nr. 2:  

 

Formand Steffen Bornhøft - genvalgt  

Næstformand Erik Holk Poulsen - genvalgt 

Kasserer Sverre Nielsen - genvalgt  

Sekretær Niels Krag Printz - genvalgt  

Bestyrelsesmedlem Flemming Larsen – genvalgt 

Bestyrelsesmedlem Nils Bundgaard – genvalgt 

Karin Geday som bestyrelsesmedlem - nyvalgt 

Knud Golbækdal, som suppleant - genvalgt 

Pernille Salling Holm, som suppleant – nyvalgt  

 

Ad.6. Valg af revisor og revisorsuppleant  

Nuværende revisor, Mogens Rottbøll, og revisorsuppleant, Flemming Johannsen, blev 

genvalgt. 

 

Ad. 7. Indkomne forslag 

Forslag til vedtægtsændringer. 

Udover det under punkt 4 behandlede forslag om kontingent nedsættelse, var der fra L.P. 

Becks vej indsendt forslag om ”Vedtægtsændring: Bemyndigelse af bestyrelsen i forbindelse 

med afholdelse af omkostninger til sandfodring”. 

L.P.Becksvejs repræsentant, Poul Krarup Jensen, gennemgik kort motivationen for forslaget.  

Der var en bred opbakning til, at der skal laves mest mulig sandfordring.  

Der foregik herefter en debat om forskellige problematikker herunder: 

 Omkostninger til sandfordring kan være meget omfattende, og det er kun fordi Egaa 

Marina skal af med sandet, at vi lige nu har en ordning, der næsten ikke koster noget 

for digelaget.  

 Uklarhed om, hvorvidt det i dag lå indenfor bestyrelsens mandat at anvende 

økonomiske midler til sandfordring.  

 Der var et ønske om, at arbejde videre med forslaget og yderligere få afdækket 

økonomiske og juridiske forhold.  

Herefter blev der stemt om det indkomne forslag. Der var 7 stemmer for og 9 imod, så 

forslaget blev afvist.   

Der var dog enighed om, at tage emnet op på næste repræsentantskabsmøde. Samtidig var 

der enighed om, at vi gerne ønsker sandfordring og gerne mest muligt, men at det på 

nuværende tidspunkt skal ske uden nogen væsentlig økonomisk belastning af digelagets 

økonomi. 
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8 Eventuelt  

Der var ikke yderlige punkter. 

Dirigenten afsluttede herefter repræsentantskabsmødet og gav ordet til formanden. 

Formanden takkede repræsentantskabet for et godt og konstruktivt møde med værdifulde 

diskussioner. 

.  


